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Status Helsehus – presentasjon av kunnskapsgrunnlaget 
 
Norconsult presenterte og gjennomgikk hovedinnholdet i kunnskapsgrunnlaget for 
helsehuset som en orientering til styringsgruppa. Før møtet hadde styringsgruppa 
fått tilsendt et foreløpig utkast til kunnskapsgrunnlaget.  
 
Hovedpunkt i orienteringen: 
  
Målet for arbeidet har vært å lage et kunnskapsgrunnlag som skal være et 
nøytralt grunnlag for hva et mulig helsehus kan inneholde og hvordan det kan 
innrettes. Hvordan det samiske innholdet i helsetjenestene kan ivaretas skal være 
et bærende prinsipp i hele kunnskapsgrunnlaget.   
 
Kunnskapsgrunnlaget viser alternative modeller og lokaliseringsalternativer for 
helsehuset, samt arealer og kostnader. Med bakgrunn i dette vil det lages en 
politisk sak som skal behandles, og som omhandler om en skal bygge et 
helsehus og hvor det skal ligge.  
 
Ingen av alternativene vil kunne imøtekomme alles interesser. Det vil uansett 
være noen som ikke får den løsningen som en ønsker.  
Valg av løsning kan bli krevende både for politikere og deler av befolkningen. 
Fordelene i ett alternativ, vil gi ulemper i et annet alternativ. Dette er beskrevet i 
kunnskapsgrunnlaget skjematisk, slik at en lett kan få oversikt over disse. 
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I den videre prosessen må det tas stilling til entreprisemodell og kontraktsstruktur, 
ut fra hvilket alternativ kommunen velger. Man må også se framdrift for utførelse 
av ulike bygg dersom en delt modell velges.  
 
Kunnskapsgrunnlaget sendes ut til tjenestene for kommentar, med frist for 
tilbakemelding. Etter dette er kunnskapsgrunnlaget endelig. Deretter lager 
kommunens administrasjon en politisk sak, som legges fram for beslutning i 
kommunestyret.  
 
Etter at valg av konsept er gjort, må det gjøres en detaljprogrammering sammen 
med tjenestene og brukerne, før realisering av prosjektet.  
 
I diskusjon etter orienteringen ble disse temaene berørt: 
 

- Fordeler og ulemper ved å måtte drive felles helsetjenester fordelt på 
flere steder i kommunen («satelitter»). I og med realisering av 
omsorgsboliger på Oppeid og Drav vil det uansett bli flere steder der 
kommunen leverer helsetjenester.  
 

- Delte alternativer er ikke i tråd med anbefaling i helse og omsorgsplanen. 
Kvalitet på helsetjenester sett i lys av kvalitetsreformen «Leve hele livet» 

 
- Utfordringer knyttet til rekruttering av helsepersonell. Samling av fagmiljø 

vil trolig bedre rekruttering, og redusere vikarbruk. 
 

- Mulige modeller og lokaliseringer av helsehus sammen med 
omsorgsboliger. 

- Økonomiske sider ved delt eller samlet løsning. 
 

- Bosettingsmønster langs E6 aksen.  
- Lokalisering helsehus i forhold til annen samfunnsutvikling, f. eks 

skolestruktur. 
 

- Framtidig behov for sykehjemsplasser. Det antall som er lagt til grunn i 
kunnskapsgrunnlaget er for høyt. 
 

- Tilstand på infrastruktur (Ulvsvågskaret, fv.81 Ulvsvåg – Oppeid) og 
hvorvidt de skal regnes som kommunikasjonsmessige barrierer eller ikke. 
 

- Sykehjemsdelens rolle i samfunnet, under diskusjon i kommunen. 
 

- Omtale av samisk samfunnshistorie etterlyses, samt alternativ 
til/presisering av begrepet «samiske interesser», 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Norconsult justerer 
tallene etter dialog 
med kommune-
administrasjonen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kunnskapsgrunnlaget 
er utarbeidet i 
samarbeid med 
kommunens samiske 
rådgiver. Innspillet 
sendes videre dit. 
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Status omsorgsboliger 
 
Norconsult orienterer om status på omsorgsboligprosjektet. Tegninger er 
utarbeidet for Drag på tomt ved Margits minne, på Oppeid ved Miniboligene. 
Begge steder skal eksisterende bygg rives.  
 
Hamarøy kommune har avholdt dialogmøte med tjenestene og brukerne den 
14.09.22. Deltakere på møtet var:  

- Representanter fra tjenestene: Hjemmetjenestene, Hamarøy Bygdeheim, 
legetjenesten, fysioterapitjenesten, hjelpemiddelkoordinatorer, renhold og 
teknisk etat 

- Tillitsvalgte 
- Verneombud 
- Råd for eldre og personer med funksjonsnedsettelser 
- Pensjonistforeninger 
- Brukerrepresentanter / Optimisten 

 
I tilbakemeldingene var det flere som stilte spørsmål ved om lokalisering på 
Oppeid var gunstig, med tanke på utnyttelse av personalressurser og 
atkomst/logistikk/parkering.  
 
I etterkant av dialogmøtet har helse- og omsorgstjenestene sendt inn en 
orientering til styringsgruppa hvilke konsekvenser de valgte lokaliseringene vil ha 
for bemanning.  
 
I diskusjon etter orienteringen ble disse temaene berørt: 
 

- Krevende å drifte omsorgsboliger i flere etasjer, vil føre til økt behov for 
personell.  
 

- Ønsker omsorgsboliger på ett plan for best mulig drift. Tre etasjer er ikke 
ønskelig. 

 
- Valgt lokalisering på Drag anses som utfordrende med tanke på 

reguleringsplanstatus og behov for dispensasjon, samt Statens vegvesen 
sine planer ved fergekaia. 
 

- Endret lokalisering av omsorgsboligene på Drag til «Gammelskola» bør 
vurderes.  
 

Administrasjonen påpeker at endret lokalisering av omsorgsboligene krever en 
helhetlig vurdering av kostnader og konsekvenser, bl.a. vurdering av vann- og 
avløpssituasjonen.  
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SG 21/22 

Norconsult bemerker at endret tomt vil kreve omprosjektering, revisjon av 
romprogram m.m. Det vil også ha konsekvenser for fremdrift. Det er mindre 
kostnader knyttet til endringer i denne fasen enn senere i prosjektet.  
 
Vedtak sak SG 20/22:  
Styringsgruppa ønsker at det lages en sak på lokalisering av omsorgsboligene:  

- Oppeid: vurdere endret lokalisering fra tomt ved Miniboligene til tomt øst 
for Bosenteret. 

- Drag: vurdere endret lokalisering fra tomt ved Margits Minne / nedenfor 
Dragstunet til «Gammelskola». 

 
Styringsgruppa ønsker at økonomiske konsekvenser må tydeliggjøres i 
saksframlegget:  

- Driftskostnader (personellkostnader) ved ulike alternativer: 1 etasje vs. 2-
3 etasjer. 

- Gevinst av samlokalisering omsorgsbolig og helsehus  
 
 
Eventuelt 
 
Status dialog med Helse Nord 
 
Hamarøy kommune har hatt møte med Helse Nord, og orienterte kort om dette. 
Styringsgruppa ønsker å delta på neste møte med Helse Nord. 
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